

जवाहरलाल नेहरू विश्वविद्यालय CENTRE FOR EAST ASIAN STUDIES

SCHOOL OF INTERNATIONAL STUDIES JAWAHARLAL NEHRU UNIVERSITY NEW DELHI-110 067 (INDIA)

Srikanth Kondapalli, Ph.D. Professor in Chinese Studies

Phones: (O) 91-11-2670 4341, 2670 4346

(C) 91-8826889445, 9891385308

Fax : 91-11-2670 4346

E-mail: srikondapalli@gmail.com Website: www.jnu.ac.in/faculty/srikanth/

Review

by the scientific advisor of the doctoral dissertation of PhD student Alibek B. Yermekov, Educational Program "8D03106 Regional studies", entitled "Institutionalization of Chinese influence in Central Asia, in the context of aspects of regional securitization"

The dissertation of Alibek Yermekov is devoted to the one of the relevant topics of International Relations and Regional Studies. It is aimed at identifying the main aspects of the securitization of China in modern international realities.

The role of China is growing today in all regions of the world, including Central Asia, which has become a certain focus for the main actors in international relations. Understanding the evolution of China's foreign policy in the context of new geopolitics leads to an understanding of contemporary institutionalization processes in the context of China's growing economic power and political influence. For Central Asian countries, China is a major partner, but developing cooperation with it contains a number of challenges and risks that should be carefully studied.

In his research, Alibek Yermekov attempts to identify the main aspects of China's foreign policy in terms of strengthening security and institutions in the regions of the world, and analyzes existing models and their application to Central Asia.

The work of Alibek Yermekov has theoretical and practical significance.

In the dissertation's theoretical part, Alibek Yermekov analyzes classical theories of international relations in relation to Chinese foreign policy in terms of securitization and institutionalization, and explains these definitions in the new realities. In the practical part of the study, Alibek Yermekov analyzes the role of the Shanghai Cooperation Organization and the Belt and Road Initiative and their impact on strengthening China's institutionalization in Central Asia.

In the process of the study preparation, the goal was achieved and the tasks were completed. Along with this, the study has certain limitations. This is due to the fact that the work was done in Russian and on Russian and English language sources, and does not cover researches in Chinese. It should be noted that this circumstance does not detract from the quality of the work, since it takes into account the official position of Beijing.

In addition, during his Doctoral studies, Alibek Yermekov was in constant contact with me, completed the required internship under my supervision and received all the necessary consultations. Alibek Yermekov's dissertation was supervised jointly with Dr. Leila Delovarova and Alibek Yermekov followed all our advice and recommendations.

Taking into account all of the above, Alibek Yermekov's work entitled "Institutionalization of Chinese influence in Central Asia, in the context of aspects of regional securitization" is recommended by me for defense to obtain a PhD degree.

(Srikanth Kondapalli) February 4, 2025

SRIKANTH XONDAPALLI, Ph.D. http://dx.be/professor in Chinese Studies Centre for East Asian Studies School of International Studies Jawaharial Nehru University New Delhi-110067

ЦЕНТР ИССЛЕДОВАНИЙ ВОСТОЧНОЙ АЗИИ ШКОЛА МЕЖДУНАРОДНЫХ ИССЛЕДОВАНИЙ УНИВЕРСИТЕТ ДЖАВАХАРЛАЛА НЕРУ НЬЮ-ДЕЛИ-110 067 (ИНДИЯ)

Тел.: (O) 91-11-2670 4341, 2670 4346 : (C) 91-8826889445, 9891385308

Ірикант Кондапалли, Ph.D.

Факс: 91-11-2670 4346

рофессор китайских исследований

Рецензия

E-mail: srikondapalli@gmail.com Вебсайт: www.jnu.ac.in/faculty/srikanth/

научного руководителя докторской диссертации PhD-студента Алибека Б. Ермекова, образовательной программы "8D03106 Регионоведение", на тему "Институционализация китайского влияния в Центральной Азии в контексте аспектов региональной секьюритизации"

Диссертация Алибека Ермекова посвящена одной из актуальных тем международных отношений и регионоведения. Она направлена на выявление основных аспектов секьюритизации Китая в современных международных реалиях.

На сегодняшний день роль Китая растет во всех регионах мира, включая Центральную Азию, которая стала определенным фокусом для ключевых акторов международных отношений. Понимание эволюции внешней политики Китая в контексте новой геополитической ситуации позволяет лучше осознать современные процессы институционализации на фоне растущей экономической мощи и политического влияния Китая. Для стран Центральной Азии Китай является ключевым партнером, однако развитие сотрудничества с ним несет в себе ряд вызовов и рисков, требующих тщательного изучения.

В своем исследовании Алибек Ермеков стремится выявить основные аспекты внешней политики Китая в сфере усиления безопасности и институтов в различных регионах мира, а также анализирует существующие модели и их применение к Центральной Азии.

Работа Алибека Ермекова имеет как теоретическое, так и практическое значение.

В теоретической части диссертации Алибек Ермеков анализирует классические теории международных отношений в контексте китайской внешней политики с точки зрения секьюритизации и институционализации, а также адаптирует эти концепции к новым реалиям. В практической части исследования Алибек Ермеков рассматривает роль Шанхайской организации сотрудничества и инициативы "Один пояс, один путь" и их влияние на усиление институционализации Китая в Центральной Азии.

В ходе подготовки исследования поставленная цель была достигнута, а поставленные задачи выполнены. Вместе с тем, исследование имеет определенные ограничения. Это связано с тем, что работа выполнена на русском языке и основана на источниках на русском и английском языках, при этом исследования на китайском языке не были учтены. Следует отметить, что данный факт не снижает качества работы, поскольку в ней учитывается официальная позиция Пекина.

Кроме того, в период обучения в докторантуре Алибек Ермеков находился в постоянном контакте со мной, прошел необходимую стажировку под моим руководством и получил все необходимые консультации. Диссертация Алибека Ермекова была подготовлена под совместным руководством доктора Лейлы Деловаровой, и Алибек Ермеков следовал всем нашим советам и рекомендациям.

Учитывая все вышесказанное, я рекомендую работу Алибека Ермекова "Институционализация китайского влияния в Центральной Азии в контексте аспектов региональной секьюритизации" к защите на соискание степени доктора PhD.

/подписано/ (Шрикант Кондапалли) 4 февраля 2025 г.

Шрикант Кондапалли, Ph.D. Профессор китайских исследований Центр исследований Восточной Азии Школа международных исследований Университет Джавахарлала Неру Нью-Дели-110067